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Шеф Делегације Европске уније (ЕУ) у Србији Сем Фабрици изјавио је да су преговори о
нормализацији односа Београда и Приштине ушли у битну фазу и да имају добар
замајац, иако је деловало да ће упасти у застој.

  

  

Он је у интервјуу за новопазарски радио „Сто плус“ казао да су обе стране, уз
посредовање високе представнице ЕУ Федерике Могерини, вољне да преговарају, али
није желео да говори о детаљима разговора који ће се одржати у недељу у Бриселу.

  

Фабрици је казао да Могеринијева има пуну подршку свих земаља чланица ЕУ и да нема
захтева да се нека чланица директно укључи у преговоре Београда и Приштине, нити да
се питање решава на неком посебном међународном скупу, такозваном "Рамбујеу два".
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"Формат бриселских преговора је јасан и њега одређују они који у њему учествују. За
сада, ни Београд, ни Приштина нису покренули било какву иницијативу да се он промени
и измести из Брисела. Мислим да се непотребно даје важности формату преговора,
уместо напретку у дијалогу две стране", рекао је Фабрици.

  

Он је изразио наду да ће правно обавезујући споразум о нормализацији односа Београда
и Приштине бити "брзо постигнут", не прецизирајући временски оквир у којем би то
требало да се деси.

  

"Тешко је то дефинисати и не желимо да вештачки намећемо неки датум. Јасно је да он
мора бити договорен и имплементиран пре приступања Србије ЕУ. Нормализација
односа с Приштином је један од главних елемената у том процесу, а у Стратегији за
Западни Балкан је јасно наведено да се билатерални спорови морају решити пре него
нека држава приступи Европској унији", изјавио је Фабрици.

  

Он је поновио да је европска перспектива земаља Западног Балкана недвосмислена и
да им је ЕУ претходних месеци, кроз Стратегију и самит у Софији, то јасно поручила.
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  Фабрици је нагласио да најављене унутрашње реформе Уније неће утицати на политикупроширења, наводећи да су то два паралелна процеса.  Говорећи о 2025. години као години када би Србија и остале земље Западног Балканамогле постати чланице ЕУ, Фабрици је рекао да то не значи да ће оне нужно тадаприступити ЕУ, јер то зависи од темпа реформи и усклађивања са европскимстандардима.  "Земље кандидати морају заслужити да постану чланице ЕУ, неопходно је спроводитиреформе и тек онда се на 2025. годину може гледати као на неку реалну и остваривуперспективу. Реформе морају бити фокус, а не датум. Не сме се размишљати о томе даће Србија 2025. приступити ЕУ, а да у међувремену не спроводи реформе. Тај сценариосе неће десити", додао је амбасадор ЕУ у Србији.  Он је оценио да је Србија, што је и наведено у априлском извештају Европске комисије,остварила напредак у економским реформама, али да има пуно тога да уради у областивладавине права.  "Владавина права је најважније питање, за које треба највише времена и напора.Остварен је одређен напредак, али је остало још пуно тога да се уради, пре свега уобластима независности и ефикасности правосуђа, слободе медија и борбе противкорупције. Мењају се закони, у току су промене Устава у делу о правосуђу, Србија је надобром путу и ми смо ту да помогнемо да напредак буде још бржи и темељнији", казао јеФабрици.  Он је поздравио то што ће премијерка Србије Ана Брнабић председавати радном групомза израду нове Медијске стратегије.  "Очекујемо прави дијалог Владе и медијских и новинарских удружења. Видећемо каквеће резултате остварити, а ми смо јасно навели шта од Србије очекујемо да уради како бисе остварила потпуна слобода говора и медија", закључио је Фабрици.  (Бета)  
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